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Protokół nr 19/22 

z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
 i Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku  

 z dnia 1 marca  2022 roku 
 

 
1. Otwarcie obrad Komisji. 

 
W dniu 1 marca 2022 roku o godzinie 12:30 Przewodniczący Komisji Administracji, 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego  - Pan Mariusz Bladoszewski,  dokonał otwarcia obrad 
Komisji I części w siedzibie Starostwa Powiatowego we Włocławku. Powitał wszystkich 
członków Komisji oraz zaproszonych gości w osobie,  Członka Zarządu Powiatu we 
Włocławku –  Panią   Agatę Wojtkowską,  Sekretarza Powiatu  - Pana Piotra Krygiera,  Zastępcę  
Komendanta Miejskiego Policji we Włocławku, - mł. insp. Jarosław Stocki, Państwowego 
Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku  - Panią Magdalenę Fejdowską, Zastępcę 
Prokuratora Rejonowego we Włocławku - Pana Arkadiusza Arkuszewskiego. 
Lista obecności osób zaproszonych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 

2. Stwierdzenie quorum. 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Komisji stwierdził, że w obradach uczestniczy 
5 osób, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 5 osób stanowi wymagane quorum,  
a zatem obrady są prawomocne.  
 
Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 2  do niniejszego protokołu. 
 

3. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem o posiedzeniu Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, członkowie komisji otrzymali 
porządek obrad z którym można było się zapoznać.  
 
Porządek obrad: 
I część posiedzenia Komisji o godzinie: 12:30 w siedzibie Starostwa Powiatowego  
we Włocławku, ul. Cyganka 28, sala nr 43 (III piętro). 
1. Otwarcie obrad Komisji.  
2. Stwierdzenie quorum.  
3. Przyjęcie porządku obrad.  
4. Przyjęcie protokołu nr 18/21 z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa  

i Porządku Publicznego z dnia 23 listopada 2021 roku. 
5. Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej o stanie bezpieczeństwa 

przeciwpożarowego, o zagrożeniach pożarowych i zabezpieczeniu przeciwpowodziowym 
powiatu za 2021 rok wraz z realizacją Programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony 
bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek  i Powiatu 
Włocławskiego  na lata 2019 – 2023 w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego w 2021 
roku. 



6. Raport roczny 2021 o stanie bezpieczeństwa  w mieście i powiecie włocławskim i wynikach 
pracy Komendy Miejskiej Policji we Włocławku.  

7. Informacja Zarządu Powiatu o udzielonych dotacjach dla Ochotniczych Straży Pożarnych,  
Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku, Komendy Miejskiej Policji we Włocławku 
w roku 2021. 

8. Informacja Państwowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku o stanie bezpieczeństwa 
sanitarnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2021 rok wraz z realizacją programu 
zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 
publicznego dla Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego na lata 2019 – 2023 w części 
dotyczącej Powiatu Włocławskiego w 2021 roku. 

9. Informacja o stanie przestępczości i jej zwalczaniu na terenie działania Prokuratury 
Rejonowej we Włocławku w 2021 roku. 

10. Sprawozdanie z działalności Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego Rady Powiatu we Włocławku w 2021 roku. 

 
II część posiedzenia Komisji  o godzinie: 14:00 w siedzibie Urzędu Pracy we Włocławku, 
przy ul. Kapitulnej 24,  pokój nr 24 ( II piętro). 
 
11. Sprawozdanie Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji Programu 

promocji zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 2021 –2027 za rok 
2021. 

12. Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z wykorzystania środków 
Funduszu Pracy za rok 2021. 

13. Informacja na temat funkcjonowania Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku. 
14. Sprawy różne. 
15.  Zamkniecie obrad Komisji. 

 
Przewodniczący Komisji -  zapytał czy członkowie komisji mają jakieś uwagi do porządku 
obrad i czy chcieliby wnieść o rozszerzenie jakiegoś punktu ? 
 Zastępca Prokuratora – powiedział, że z uwagi na  konieczność zarządzania Prokuraturą 
Rejonową, bardzo by prosił, żeby przesunąć punkt 9 w brzmieniu „ Informacja o stanie 
przestępczości i jej zwalczaniu na terenie działania Prokuratury Rejonowej we Włocławku 
w 2021 roku na wcześniejszą pozycję.  
Przewodniczący komisji – zaproponował, aby punkt ten wprowadzić jako punkt 5 porządku 
obrad.  
Przewodniczący Komisji  zapytał, kto jest za przyjęciem zaproponowanego porządku obrad  
i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za-4, 1 osoba nie głosowała 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 
przyjęła zaproponowany porządek obrad składający się z 15 punktów . 
 
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 

4. Przyjęcie protokołu  nr 18/21 z posiedzenia Komisji Administracji , Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku  z dnia 23 listopada 2021 
roku. 

 



Przewodniczący Komisji -  poinformował członków Komisji, że z ostatniego posiedzenia 
komisji został sporządzony protokół, który był do wglądu w Kancelarii Przewodniczącego 
Rady. Przewodniczący Komisji zapytał, czy członkowie Komisji mają uwagi do protokołu nr 
18/21 z dnia 23 listopada  2021 roku ? Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał, 
kto jest za przyjęciem protokołu nr 18/21 z dnia 23 listopada 2021 roku i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-4, 1 osoba nie głosowała 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła protokół nr 18/21 z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego Rady Powiatu we Włocławku z dnia 23 listopda 2021 roku. 
 

5. Informacja o stanie przestępczości i jej zwalczaniu na terenie działania 
Prokuratury Rejonowej we Włocławku w 2021 roku. 

 
Przewodniczący Komisji – poprosił przedstawiciela Prokuratury  Rejonowej  o przedstawienie 
tej informacji.  

Zastępca Prokuratora Rejonowego we Włocławku – Pan Arkadiusz Arkuszewski  - 
powiedział, że Prokuratura Rejonowa przedłożyła informację o stanie przestępczości 
i zwalczania na terenie działania Prokuratury Rejonowej we Włocławku w 2021 roku. 
Sprawozdanie to nie dotyczy całego powiatu włocławskiego, albowiem część obszaru 
podlega pod prokuraturę rejonową w Radziejowie, więc te dane nie będą kombatybilne 
z tymi, które przedstawił Komendant Miejski Policji. Wytypowałem kilka takich punktów z 
tego sprawozdania wartych podkreślenia na dzisiejszym posiedzeniu. Przestępstwa  
niealimentacji, to jest problem, który dotyczy mieszkańców Włocławka. Wpływ tych spraw 
jest na  zbliżonym poziomie, co w latach poprzednich. Obecnie prowadzimy mnóstwo tych 
postępowań. W zeszłym roku zostały zarejestrowane w prokuraturze ponad 1,5 tysiąca. Jest 
to o ponad 200 spraw wiecej niż w zeszłym roku. Kolejna rzecz to zagrożenie przestepstwami 
najpoważniejszymi , kryminalnymi . Są takie przestępstwa  jak zabójstwa, rozboje , 
kradzieże, wymuszenia  rozbójnicze, gdzie  spowodowane  są ciężkie uszczerbki  na zdrowiu, 
także ze skutkiem śmiertelnym, pobicia. W zeszłym roku odnotowaliśmy dość znaczny 
spadek tych spraw, mianowicie w 2020 roku było tych postepowań 93, teraz mieliśmy 
doczynienia z 78 takimi postępowaniami. W statystykach policyjnych zapewne też 
komendant wskaże, odnotowano 10 spraw kwalifikowanych z artykułu 148, a więc 
zabójstwa. Nie są to jednak tylko i wyłącznie zabójstwa w sensie ścisłym z tym skutkiem 
śmiertelnym. Są to też do tej statystyki brane sprawy usiłowania zabójstw, a więc te osoby 
pokrzywdzone nadal żyją. I niektóre z nich wróciły do pełnego zdrowia. To co jest 
interesujące w mojej ocenie, to postępowania związane z niebezpieczeństwem w ruchu 
drogowym.  Zauważyliśmy większą ilość postępowań  dotyczącch wypadków drogowych.  
W zeszłym roku 118 takich spraw przy 99 w roku 2020. Nieznaczny wzrost odnotowano 
natomiast w zakresie tych najpoważniejszych wypadków drogowych, tj. ze skutkiem 
śmiertelnym i ciężkimi obrażeniami ciała - 25 w roku 2021, przy 21 w roku 2020. Na 
podobnym poziomie odnotowano postępowania w zakresie prowadzenia pojazdów 
mechanicznych stanie nietrzeźwości lub pod wpływem środka odurzającego — 438, przy 348 
w roku 2020. Wzrost ten spowodowany jest zwiększeniem przez Policję ilości kontroli pod 
kątem prowadzenia pojazdów pod wpływem narkotyków. Odnotowano spadek ilości 
postępowań dotyczących przestępstw narkotykowych z 269 do 260. W 2021 roku do 
Prokuratury Rejonowej we Włocławku wpłynęło 6.198 spraw (o 520 więcej niż w 2020 r.), 



co stanowi 109,16% wpływu odnotowanego w roku 2020. W 2020 roku prokuratorzy 
załatwili 6.149 w stosunku do 5.744 spraw zakończonych w 2020 roku. Na koniec 2021 r. 
pozostało w biegu 921 postępowań a więc o 43 więcej niż w 2020 roku. 
Wśród niezałatwionych na koniec roku spraw było: 
232 sprawy trwające od 3 do 6 miesięcy. 

118 spraw od 6 do 12 miesięcy, przy 127 w roku 2020, 
16 spraw powyżej 12 miesięcy do 24 miesiecy, przy 26 w roku 2020, 1 sprawa powyżej  

24 miesiecy do 5 lat, przy 5 w roku 2020. 
    Podobnie, jak w latach ubiegłych, długotrwałość wskazanych powyżej postępowań 
spowodowana była w głównej mierze ich skomplikowanym charakterem, koniecznością 
realizacji pomocy prawnej w innych rejonach kraju, wykonywaniem międzynarodowej pomocy 
prawnej przez organy ścigania innych krajów, x8Ydłużającą się realizacją czynności 
procesowych w ramach europejskich nakazów dochodzeniowych przez państwa Unii 
Europejskiej oraz długiego (niekiedv znacznie przekraczającego rok) oczekiwania na opinie 
biegłych różnych specjalności. Aktami oskarżenia zakończono 1467 spraw, co stanowi 23,86% 
do ogółu załatwienia. 
W sprawach skierowanych do Sądu z aktem oskarżenia prokuratorzy dołączyli 245 wniosków 
w trybie art. 335 § 2 k.p.k. oraz skierowali 95 wniosków na podstawie art. 335§ 1  k.p.k. 
Wobec 51 podejrzanych prokuratorzy skierowali wnioski o warunkowe umorzenie 
postępowania karnego (wzrost o 54,9%). 
Z powodu niewykrycia sprawców przestępstw w 2021 r. umorzono 551 postępowań, co stanowi 
12,95 % ogółu załatwionych spraw (z wyłączeniem odmów wszczęcia). 
Wśród spraw załatwionych 1893 z nich zakończono postanowieniem o odmowie wszczecia 
postępowania przygotowawczego (30,79% ogółu załatwionych). 
Zawieszono 271 postępowania, w związku z wystąpieniem długotrwałej przeszkody 
uniemożliwiającej ich prowadzenie, przv 326 w roku 2020. Podjęto 304 postępowania 
zawieszone. Spośród 271 postępowań zawieszonych, 137 postępowań dotyczyło przestępstwa 
niealimentacji. 
Prokuratorzy skierowali wobec 197 sprawców wnioski o zastosowanie środka 
zapobiegawczego w postaci tymczasowego aresztowania. Sądy uwzględniły 174 wnioski 
(88,83%). 
W ubiegłvm roku wydano 362 postanowienia o zabezpieczeniu majątkowym w celu 
zabezpieczenia vvykonania grożących im kar i środków prawnych o charakterze majątkowym 
(wobec 198 takich postanowień w roku 2020). 
Na podstawie postanowień o zabezpieczeniu majątkowym zabezpieczono mienie sprawców 
o łącznej wartości 1.467.464 złotych (wobec 592.035 złotych w roku 2020). 
W 2019 roku sądy osądziły 1.948 oskarżonych przez Prokuraturę Rejonową we Włocławku 
(przy I . 764 w roku 2020), uniewinniając prawomocnie 22 (przy 15 w roku 2020), co stanowi 
1,13% osądzonych. 
Wyroki sądowe zaskarżono apelacją w stosunku do 86 osób (przy 69 w roku 2020), głównie co 
do kary. Skuteczność skierowanych co do tych osób i rozpoznanych przez sądy apelacji w roku 
2020 wyniosła 53,75%. 
Przewodniczący Komisji – podziękował Panu Zastępcy Prokuratora Rejonowego we 
Włocławku – Panu  Arkadiuszowi  Arkuszewskiemu  za przedstawienie informacji  i zapytał 
czy ktoś z członków komisji ma jakieś pytania? Nie było żadnych pytań. Wobec braku pytań, 
Przewodniczący Komisji zapytał kto jest za przyjęciem informacji o stanie przestępczości i jej 
zwalczaniu na terenie działania Prokuratury Rejonowej we Włocławku w 2021 roku 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 

 



Za-5,  
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła Informację o stanie przestępczości i jej zwalczaniu na terenie działania Prokuratury 
Rejonowej we Włocławku w 2021 roku. 

Informacja o stanie przestępczości i jej zwalczaniu na terenie działania Prokuratury Rejonowej 
we Włocławku w 2021 roku stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

6. Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej o stanie 
bezpieczeństwa przeciwpożarowego, o zagrożeniach pożarowych i zabezpieczeniu 
przeciwpowodziowym powiatu za 2021 rok wraz z realizacją Programu 
zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 
publicznego dla Miasta Włocławek  i Powiatu Włocławskiego  na lata 2019 – 2023 
w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego w 2021 roku.  

 
Przewodniczący Komisji – powiedział, że ze względu na to, że Pan Komendant Miejski 
Państwowej Straży Pożarnej  - Pan  bryg. Maciej Krzemkowski we Włocławku nie mógł 
przybyć na posiedzenie komisji ze względu na obowiązki służbowe, to w związku z tym,  
Przewodniczący Komisji  przedstawi  krótko tą informację, o co też go poproszono.  

Przewodniczący Komisji – powiedział,  że w 2021 roku jednostki ochrony przeciwpożarowej 
na terenie miasta Włocławka i powiatu włocławskiego interweniowały podczas 3384 zdarzeń, 
co w porównaniu z ubiegłym rokiem stanowi wzrost o 10%. Na terenie miasta Włocławek 
odnotowano 1326 zdarzeń, co stanowi spadek o 15,7 % w porównaniu z 2020 rokiem, a na 
terenie powiatu włocławskiego 2058 zdarzenia, co oznacza wzrost ilości zdarzeń o 59,3 % w 
porównaniu z rokiem 2020. W 2021 roku odnotowano: 508 pożarów - 15 % wszystkich zdarzeń 
(spadek 0 19,7 % w porównaniu z rokiem ubiegłym);  2629 miejscowych zagrożeń — 77,7 % 
wszystkich zdarzeń (wzrost 0 17,3 % w porównaniu z rokiem ubiegłym);  247 alarmy 
fałszywych - 7,3 % wszystkich interwencji (wzrost 0 22,3 % w porównaniu z rokiem ubiegłym). 
Jeżeli chodzi o ilość zdarzeń w rozbiciu na gminy to, najwięcej zdarzeń było w mieście  
Włocławek  - 1326,  Baruchowo – 67, Boniewo – 82, Brześć kujawski – 281, Choceń – 244, 
Chodecz – 135, Fabianki – 242, Izbica Kujawska 151, Kowal – 90, Lubanie – 104, Lubień 
kujawski -173, Lubraniec – 167, Włocławek – 272.  
Przewodniczący Komisji - zapytał czy ktoś z członków komisji ma jakieś pytania? Nie było 
żadnych pytań. Wobec braku pytań, Przewodniczący Komisji zapytał kto jest za przyjęciem 
informacji Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej o stanie bezpieczeństwa 
przeciwpożarowego, o zagrożeniach pożarowych i zabezpieczeniu przeciwpowodziowym 
powiatu za 2021 rok wraz z realizacją Programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony 
bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek i Powiatu 
Włocławskiego  na lata 2019 – 2023 w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego w 2021 roku 
i przeprowadził procedurę głosowania.  
 
Wyniki głosowania: 
Za-5,  
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjeła informację.  



Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej o stanie bezpieczeństwa 
przeciwpożarowego, o zagrożeniach pożarowych i zabezpieczeniu przeciwpowodziowym 
powiatu za 2021 rok wraz z realizacją Programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony 
bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek  i Powiatu 
Włocławskiego  na lata 2019 – 2023 w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego w 2021 roku 
stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 

7. Raport roczny 2021 o stanie bezpieczeństwa  w mieście i powiecie włocławskim 
i wynikach pracy Komendy Miejskiej Policji we Włocławku.  

 

 Przewodniczący Komisji – poprosił Zastępcę Komendanta Miejskiego Policji we Włocławku   
mł. insp. Pana Jarosława Stockiego o przedstawienie informacji na ten temat.  

Zastępca Komendanta Miejskiego Policji we Włocławku  mł. insp. Pan  Jarosław Stocki 
- powiedział, że  zostały stwierdzone przestępstwa kryminalne przeciwko mieniu: 

- o 115 więcej kradzieży (z 5 139 w roku 2020r. do 5 254 w roku 2021r.) 

- o 143 więcej kradzieży z włamaniem (z 3 422 w roku 2020r. do 3 565 w roku 2021r.) – 
o 70 mniej kradzieży poprzez włamanie do samochodów (z 262 w 2020r. do 192 w 2021r.) 

- o 36 mniej uszkodzeń mienia ( z 1 978 w roku 2020r. do 1 942 w roku 2021r.) stwierdzone 
przestępstwa kryminalne przeciwko życiu i zdrowiu: 

- o134 mniej przestępstw rozbójniczych ( z 338 w roku 2020r. do 204 w roku 2021r.) 

- o 30 mniej bójek i pobić (z 153 w roku 2020r. do 123 w roku 202 Ir.) 

- o14 mniej uszczerbku na zdrowiu ( z 410 w roku 2020r. do 396 w roku 2021r.) 

- o 1 633 więcej przestępstw gospodarczych (z 7 849 w roku 2020r. do 9 482 w roku 2021r.) 
- 0 719 więcej przestępstw z Ustawy o Przeciwdziałaniu Narkomanii (z 3 535 w roku 2020r. 
do 4 254 w roku 2021r.) 

- o 422 więcej przestępstw kierowania pojazdami mechanicznymi w stanie nietrzeźwości 
(z 2 818 w roku 2020r. do 3 240 w roku 2021r.). 

Na postawie przedstawionych danych na terenie woj. kujawsko-pomorskiego nastąpił spadek 
ilości przestępstw przeciwko życiu i zdrowiu oraz w kradzieżach pojazdów i uszkodzeń mienia. 
Natomiast więcej przestępstw stwierdzonych odnotowano w kradzieżach, włamaniach oraz w 
przestępstwach gospodarczych i związanych z przeciwdziałaniem narkomanii. Tak jak w całym 
kraju na terenie województwa stwierdzono więcej kierowców, którzy wsiedli do pojazdów 
mechanicznych i prowadzili je w stanie nietrzeźwości. 
Przewodniczący Komisji -  zapytał czy ktoś z członków komisji ma jakieś pytania? Nie było 
żadnych pytań. Wobec braku pytań, Przewodniczący Komisji zapytał kto jest za przyjęciem 
raportu rocznego w 2021 o stanie bezpieczeństwa  w mieście i powiecie włocławskim 
i wynikach pracy Komendy Miejskiej Policji we Włocławku i przeprowadził procedurę 
głosowania.  

 

 



Wyniki głosowania: 
Za - 5  
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła raport roczny 2021 o stanie bezpieczeństwa w mieście i powiecie włocławskim 
i wynikach pracy Komendy Miejskiej Policji we Włocławku.  
 
Raport roczny 2021 o stanie bezpieczeństwa  w mieście i powiecie włocławskim i wynikach 
pracy Komendy Miejskiej Policji we Włocławku stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 
protokołu.  
 

8. Informacja Zarządu Powiatu o udzielonych dotacjach dla Ochotniczych Straży 
Pożarnych,  Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku, Komendy Miejskiej 
Policji we Włocławku w roku 2021. 

 

Przewodniczący Komisji – poprosił Sekretarza Powiatu – Pana Piotra Krygiera 
o przedstawienie informacji. 

Sekretarz Powiatu – powiedział, że  dotacje na ochotnicze straże pożarne , środki zabezpiecza 
Rada Powiatu, natomiast Zarząd Powiatu w oparciu o swoją uchwałę dokonywał dotacji.   
Zasady są proste, czytelne, 8. 000,00 zł  dla jednostek OSP włączonych w Krajowy System 
Ratowniczo – Gaśniczy, 4.000,00 zł  dla pozostałych jednostek. Umowy zawarto z 79 
jednostkami OSP z naszego powiatu o dotację. Z mojej wiedzy, wynika, że nie było więcej 
problemów z ich rozliczeniem.  Wszystkie jednostki, które zawarły umowy, wydatkowały 
środki zgodnie  z warunkami ogłoszonymi o naborze. Rozliczono dotacje łącznie, 21 jednostek 
otrzymało dotacje w kwocie  8 000,00 zł, łączna suma 168 000,00 zł. Jedna jednostaka – 
7. 999,99 zł i 228.000,00 zł to jednostki z poza systemu, czyli 57 jednostek które otrzymały 
dotacje w wysokości 4. 000,00 zł. Łącznie: 403. 999,99 zł. Oczywiście, to nie są jedyne 
działania, które na rzecz OSP powiat w tych latach  realizuje. Dotujemy  imprezy  dla straży. 
Myśląc o strażakach przeznaczyliśmy ogromne środki w naszych programach społecznych na 
szkolenia , czyli między innymi kurs kierowcy kategorii C, czy kurs pierwszej pomocy, żeby 
gotowość bojowa naszych straży była jak najistotniejsza. Myślę, że zadanie w całości zostało 
wykonane prawidłowo, czego efektem jest kontynuowanie go w bieżącym roku na podobnych 
zasadach. 

Przewodniczący Komisji – zapytał członków komisji, czy ktoś ma pytania dotyczące  
informacji? Nie było żadnych pytań. Wobec braku pytań, Przewodniczący Komisji zapytał kto 
jest za przyjęciem Informacji Zarządu Powiatu o udzielonych dotacjach dla Ochotniczych 
Straży Pożarnych,  Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku, Komendy Miejskiej Policji we 
Włocławku w roku 2021 i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 
Za-5,  
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła informację. 



Informacja Zarządu Powiatu o udzielonych dotacjach dla Ochotniczych Straży Pożarnych,  
Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku, Komendy Miejskiej Policji we Włocławku w roku 
2021 stanowi załącznik nr  7  do niniejszego protokołu.  
 

9. Informacja Państwowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku o stanie 
bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2021 rok wraz 
z realizacją programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa 
obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego 
na lata 2019 – 2023 w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego w 2021 roku. 

 

Przewodniczący Komisji – poprosił  Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we 
Włocławku – Panią  Magdalenę Fejdowską  o przedstawienie informacji.  
Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny we Włocławku – Pani Magdalena Fejdowska 
– powiedziała, że w roku sprawozdawczym sytuacja epidemiologiczna chorób zakaźnych 
i zakażeń zdominowana została przez epidemię Covid – 19 i zakażenia Sars – Cov - 2 
z wyłączeniem zakażenia wirusem Sars – Cov - 2 dla większości jednostek chorobowych 
podlegających zgłaszaniu, czyli wszystkie choroby zakaźne. Sytuacja wygląda w ten sposób, 
że w powiecie włocławskim zostało zgłoszonych mniej przypadków zakażeń chorób 
zakaźnych. W roku sprawozdawczym, zostało zarejestrowanych 5041 w powiecie 
włocławskim. Natomiast w roku poprzednim 3131. Jeżeli chodzi o sytuację dotyczącą 
zakażenia Sars Cov – 2,  w okresie sprawozdawczym, cała nasza działalność  Państwowej 
Inspekcji Sanitarnej była zdominowana w związku z działaniami zapobiegawczymi z walką 
z epidemią  jak również z ograniczeniem ryzyka transmisji  zakażeń wirusem Sars Cov -2. 
Duża liczba zachorowań na Covid spowodowała przeprowadzenie ponad 32 tysiące dochodzeń 
epidemiologicznych. Dochodzenia te były wzmożone w okresie najwiekszej ilości zachorowań 
w miesiącach od stycznia do kwietnia. To jest pierwsza część roku i  końcówka roku 2021 to 
jest  listopad i grudzień. Analogicznie również w tych okresach była największa ilosć zgonów. 
Przeważnie w większości to były zgony osób powyżej 60 roku życia. Osób nie sczczepionych, 
osób z chorobami współistniejącymi. Jeżeli chodzi o raportowanie Państwowa Inspekcja 
Sanitarna raportuje do Ministerstwa i na stronie Ministerstwa Zdrowia jest prowadzona 
statystyka. W związku z tym, my jako inspekcja nie prowadzimy odrębnej statystyki tylko 
przekazujemy dla społeczeństwa i dla wszystkich zainteresowanych na stronie Ministerstwa 
Zdrowia pod hasłem www.gov.pl korona wirus są zawarte wszelkie dane statystyczne. Dla 
usprawnienia przekaznia informacji została uruchomiona rządowa strona internetowa 
www.gow.pl- koronawirus i na tej stronie są umieszczone informacje, komunikatory, dotyczące 
wszystkich zagadnień związanych z pandemią.  Również została utworzona infolinia głównego 
inspektora sanitarnego pod ogólnopolskim dostępnym dla wszystkich całodobowo numerem 
telefonu 222 500 115 i wszyscy, którzy są zainteresowani mogą dzwonić.  Tak samo praca 
Państwowej Inspekcj Sanitarnej moich wszystkich  pracowników została przekształcona 
w pracę, którą możemy wykonywać zdalnie i wiekszosci ją robimy. Nasi  pracownicy pracują 
7 dni w tygodniu  od godz. 7:00 do godz. 21:00, nie licząc sobót, niedziel, świąt, także 
pracujemy cały czas, właśnie w celu ograniczenia pandemii i ograniczenia łańcucha zakażeń 
wirusem. Dla wszystkich mieszkańców, obywateli Polski zostały udostępnione aplikacje. 
Aplikacja internetowe konto pacjenta, gdzie sa wszelkie dane o izolacji i o kwarantannach, 
o wynikach  badań, o szczepieniach jak równeż aplikacja kwarantanna. Muszę podkreślić 
i pochwalić się , że Inspekcja Sanitarna została wyposażona w komputery, w laptopy, 
w telefony i dzięki tej sytuacji nie musimy mieć kontaktu bezpośredniego z osobą zakażoną, 
z osobą podejrzaną, tylko za pośrednictwem połączeń tele informatycznych, czy to przez 
telefon, czy internet. Mamy również możliwość pracy z insytucjami. Nie ma już tak, jak 
w pierwszym roku pandemii, że instytucje,  u których wystapiło ognisko zgłaszały e -mailem 



do nas, tylko przez aplikacje muszą zgłaszać do nas osoby z tego ogniska. My wtedy, moje 
służby biorą opiekę, nakładają kwarantannę lub izolację, gdzie nakładana jest izolacja 
z automatu  po uzyskaniu wyniku dodatniego przez laboratorium. Warto podkreślić, że każde 
laboratorium, które  rozpozna plusa, ma obowiązek wpisania do tak zwanego  systemu EWP 
i właśnie dzięki temu systemowi mamy informację, że dana osoba jest zakażona i podejmujemy 
w zwiazku z tym stosowne działania. Przede wszystkim objęcie kwarantanną  osób, które są 
z kontaktu z tym plusem. To było w 2021 roku, bo teraz się sytuacja zmieniła. Nie ma 
kwarantany z kontaktu tylko kwarantanna osób współ domowników osób zakażonych. Są to 
zasady, których my przestrzegamy. W zależności od sytuacji jest różnepostepowanie. Zależy 
czy osoba z kontaktu z plusem  jest osobą szczepioną czy też nie. Dzisiaj weszły nowe przepisy 
w 2022 roku odnośnie tej sytuacji militarnej niebezpiecznej w Europie. Nie ma kwarantanny 
wjazdowej dla osób, które są z Ukrainy i z powodu  walki i działań wojennych, które do nas 
przyjeżdżają. Jeżeli chodzi o pandemie i zakażenia wirusem, to my jesteśmy do dyspozycji, 
możemy odpowiadać indywidualnie, kto się do nas zwróci. Natomiast wszystkie inne działania, 
które były podejmowane przez sanepid i które są w zadaniach nadzorowych, były pomimo to, 
że mieliśmy takie obciążenie  w 2021 roku były realizowane. Realizowaliśmy nadzór nad wodą 
na terenie gminy były dwa przypadki. W trzech gminach  były nieprawidłowe ilości 
parametrów w wodzie do spożycia były wydawane decyzje. Były to Wodociągi w Izbicy 
kujawskiej, w Gliznowie w gminie Lubień kujawski, w Dąbie Polskim i Smólniku. Pomimo 
trwającej pandemii prowadzimy nadzór  tak jakby nie było zaangażowania pracowników 
sanitarnych w działania Cowidowe. Prowadziliśmy kontrole sklepów, produktów, 
kosmetyków. Nadzorowalismy szkoły, ponieważ było nauczanie zdale . Nasze działania 
pomimo tego, były takie same jak w czasach spokojnych. Jeżeli chodzi o choroby zawodowe, 
też nie było przestoju. Przestój w naszej pracy spowodowany pandemią  był tylko 
w wykonywaniu przez laboratoriu części zadań, które były wykonywane na zlecenie. 
Natomiast pozostałe zadania były realizowane.  
Przewodniczący Komisji - zapytał członków komisji, czy ktoś ma pytania dotyczące  
informacji? Nie było żadnych pytań. Wobec braku pytań, Przewodniczący Komisji zapytał kto 
jest za przyjęciem Informacji Państwowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku o stanie 
bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2021 rok wraz z realizacją 
programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 
publicznego dla Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego na lata 2019 – 2023 w części 
dotyczącej Powiatu Włocławskiego w 2021 roku i przeprowadził procedurę głosowania.  

Wyniki głosowania:  
Za-5,  
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjeła informację. 

Informacja Państwowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku o stanie bezpieczeństwa 
sanitarnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2021 rok wraz z realizacją programu 
zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego 
dla Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego na lata 2019 – 2023 w części dotyczącej 
Powiatu Włocławskiego w 2021 roku stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

10. Sprawozdanie z działalności Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego Rady Powiatuwe Włocławku w 2021 roku. 



Przewodniczący Komisji – powiedział, że członkowie komisji otzrymali sprawozdanie  
z działalności Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu 
we Włocławku w 2021 roku wraz z innymi materialami  na posiedzenie dzisiejszej komisji. 
Przewodniczący komisji zapytał członków komisji czy ktoś ma jakieś pytania lub uwagi do 
sprawozdania? Nie było żadnych pytań ani uwag. Wobec braku pytań, Przewodniczący Komisji 
zapytał, kto jest za przyjęciem Sprawozdania z działalności Komisji Administracji, 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku w 2021 roku 
i przeprowadził procedurę głosowania.  

Wyniki głosowania: 
Za-5,  
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła  sprawozdanie. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 
Rady Powiatu we Włocławku w 2021 roku stanowi załacznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

 

11. Sprawozdanie Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji 
Programu promocji zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 
2021 –2027 za rok 2021. 

 

Przewodniczący Komisji – poprosił Panią Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy we 
Włocławku o przedstawienie sprawozdania. 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku - powiedziała, że przekazała cały, 
obszerny materiał dotyczący sprawozdania, zarówno część analityczną  i merytoryczną. 
W ubiegłym roku napisaliśmy i uchwałą rady powiatu został ten program przyjety do realizacji. 
Cieszy nas to, że większość tak naprawdę przewidywanych zadań zostało zrealizowanych. Jako 
główny cel ustaliliśmy sobie promocje urzędów, promocje naszych działań i skupienie się na 
aktywnym działaniu i na współpracy. W takich dwóch obszarach realizowaliśmy 26 różnych 
działań, które są  dokładnie w tym sprawozdaniu wymienione zarówno w ramach funkcji 
wspierającej aktywizacyjnej  jak i funkcji kreatywno – kooperacyjnej. 

Przewodniczący Komisji – zapytał członków komisji, czy mają jakieś pytania. Nie było 
żadnych pytań. Wobec braku pytań, Przewodniczący Komisji zapytał kto jest za przyjęciem 
Sprawozdania Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji Programu 
promocji zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 2021 –2027 za rok 2021 
i przeprowadził procedurę głosowania.  

 
Wyniki głosowania: 
Za - 3,  
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła  Sprawozdanie Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji 



Programu promocji zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 2021 –2027 za 
rok 2021. 

Sprawozdanie Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji Programu 
promocji zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 2021 –2027 za rok 2021 
stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  

12. Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z wykorzystania 
środków Funduszu Pracy za rok 2021. 

 
Przewodniczący Komisji – poprosił Panią Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy we 
Włocławku o przedstawienie informacji. 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku – powiedziała, że Urząd Pracy 
przekazał Informację na temat  środków jakie zostały wydatkowane razem na wszelkie 
programy, 48 mln zł w różnych formach tzn. działania związane z tarczą antykryzysową,  ale 
również działania związane z kształceniem ustawicznym pracowników. Poszczególna struktura 
wydatków jest zawarta w informacji, którą przekazaliśmy.  

Przewodniczący Komisji – zapytał członków komisji, czy mają jakieś pytania. Nie było 
żadnych pytań. Wobec braku pytań, Przewodniczący Komisji zapytał,  kto jest za przyjęciem 
Informacji Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z wykorzystania środków 
Funduszu Pracy za rok 2021 i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 
Za-3,  
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła informację. 

Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z wykorzystania środków 
Funduszu Pracy za rok 2021 stanowi załącznik nr 11  do niniejszego protokołu. 

 

13. Informacja na temat funkcjonowania Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku. 
 

Przewodniczący Komisji – poprosił Panią Dyrektor PUP we Włocławku o przedstawienie 
informacji. 

Dyrektor Powiatowego Urzędu  Pracy we Włocławku – powiedziała, że w informacji jaką 
przekazała ujęła rzeczy związane ze strukturą formalno – prawną, czyli na jakich podstawach 
prawnych funkcjonujemy, naszą strukturę organizacyjną, kompetencyjną, ale również działania 
związane z tym, co się w Urzędzie Pracy dzieje, czyli wszelkie rodzaje działań aktywizacyjnych 
, współpracy na zewnątrz. 

Przewodniczący Komisji – zapytał członków komisji, czy mają jakieś pytania. Nie było 
żadnych pytań. Wobec braku pytań, Przewodniczący Komisji zapytał kto jest za przyjęciem 
Informacji na temat funkcjonowania Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku 
i przeprowadziła procedure głosowania.  



Wyniki głosowania: 
Za-3,  
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła informację na temat funkcjonowania Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku. 

Informacja na temat funkcjonowania Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku stanowi    
Załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  

14. Sprawy różne. 
  
Przewodniczący Komisji – poprosił Panią Dyrektor PUP we Włocławku o zabranie głosu.  
     Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku – powiedziała, że chciałaby 
opowiedzieć i przedstawić komisji, jak funkcjonuje jedna z najbardziej istotnych jednostek 
powiatu, jakim jest Powiatowy Urząd Pracy we Włocławku.  Zaprosiłam cały zespół z którym 
pracuje cała kadra  kierownicza, tj. moich dwóch zastępców, Pan Sławek Sawicki – pion rynku 
pracy, Pani Danuta Warszawska – Ewidencja  i Świadzczenia, filia. 5 kierowników, którzy 
powiedzą kilka zdań ze swojego obszaru. W materiałach, które Państwo dostaliście opisałam 
krótki rys historyczny, bo urzędy pracy kiedyś  były to jednostki, które podlegały pod 
administrację rządową. Od zmiany podziału samorządu terytorialnego, czyli od 1999 roku 
podlegają i zostały wcielone w powiaty wówczas utworzone. Ta historia była wcześniej różna. 
Pani Dyrektor powiedziała, że zrobiła takie cztery obszary, które zawierają cały zakres 
kompetencyjny. To nie jest tak,  jak powszechnie się mówi,  że my tylko wypłacamy zasiłki 
i kierujemy na staże . Ujmując cały artykuł  9, który jest bardzo długi  naszej ustawy o promocji 
zatrudnienia rynku pracy, w tym roku będzie już miało pełnoletność, bo kończy 18 lat. Tam 
jest wymienionych kilkadziesiąt różnego rodzaju zadań, które spoczywają na nas. W sześciu 
blokach ujmując, można powiedzieć, że pierwszy woreczek to są działania aktywizacyjne, czyli 
to, o czym  powszechnie się  słyszy, czyli staże, roboty publiczne, dotacje, szkolenia. Wszystko 
co się wiąże ze współpracą z naszymi klientami  zarówno instytucjonalnymi jak 
i indywidualnymi. Kolejny obszar, to jest bardzo szeroka współpraca z otoczeniem 
zewnętrznym. Pracujemy z pracodawcami, z gminami, ale oprócz tego podejmujemy szereg 
działań związanych z jednostkami z ośrodkami pomocy społecznej, jak z innymi instytucjami  
rynku pracy, takimi jak agencje pracy, wojewódzki urząd pracy, jednostki szkoleniowe. Całe 
pole działań związanych ze współpracą z podmiotami edukacyjnymi takimi jak szkoły, uczelnie 
wyższe.  
     Przewodniczący Komisji – zapytał, czy uczelnie wyższe dostosowują się w jakiś sposób 
do rynku pracy i współpracują z urzędem pracy? 
Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku – powiedziała, że  jeżeli chodzi o nasze 
uczelnie włocławskie, to my z nimi konsultujemy tematy związane z programami  studiów.  
Pani dyrektor powiedziała, że jest w radzie ekspertów, przy Państwowej Uczelni Zawodowej 
i co roku jest spotkanie dotyczące planowanych naborów i przedstawiane są kierunki i zakresy, 
treści merytoryczne jakie chcą być przekazywane studentom. W tej radzie ekspertów są  
zarówno pracodawcy z firm produkcyjnych, którzy wnoszą swoje uwagi do tych programów. 
Z naszej perspektywy, to co my widzimy, czego brakuje absolwentom tych szkół. Jesteśmy też 
zapraszani na różne spotkania ze studentami. Przekazujemy informacje cały czas do 
akademickich biur karier związanych z  zapotrzebowaniem na pracowników.  
Radny Tomasz Jezierski – zapytał o zatrudnienie osób bezrobotnych, na których jest 
zapotrzebowanie pracodawców, gdzie na przykład na jednego kierownika, przypada 
10 robotników i chyba tego brakuje? 



Dyrektor Powiatowego Urzędu  Pracy we Włocławku - powiedziała, że ze szkołami mamy 
silniejszą współpracę, bo tak naprawdę do nich kierujemy naszą ofertę,  związaną z tym co 
robić po ukończeniu szkoły. I przede wszystkim  szkolnictwo zawodowe. Teraz i tak są 
statystyki trochę lepsze, bo okazuje się, że większość absolwentów 8 klas wybrało szkoły 
zawodowe. Czy to technika, czy szkoły branżowe, ale mimo wszystko taki deficyt na rynku 
pracy jest. My przekazujemy  informacje nawet do szkół podstawowych, bo też się do nas 
zwracają z pytaniem. Szczególnie jak w szkołach podstawowych jest doradztwo zawodowe, w 
małej ilości wymiarowej jeżeli chodzi o godziny, ale chodzi o to, żeby ukierunkowywać dzieci 
kończące szkoły podstawowe. W sprawozdaniu też jest napisane o projekcie, które mieliśmy 
ze Szkół Chemicznych i Uniwersytet Mikołaja Kopernika, gdzie chodziło o opracowanie 
modelu przejścia  absolwentów szkół zawodowych na rynek pracy. I współpraca naszych 
doradców z doradcami zawodowymi ze szkół. Trzeci worek to są działania z zakresu przepływu 
pracowników miedzy pańtwami. Pani Kierownik działu Ewidencji Świadczeń Ewa 
Kaźmierczak nieustannie jest w kontakcie z wojewódzkim urzędem pracy, jeżeli chodzi 
o koordynację systemu zabezpieczenia społecznego. Osoby, które nabywają jakieś prawa  
śwadczeń za granicą  w jakimś państwie Unii Europejskiej i wracają do Polski, chodzi 
o skordynowanie wypłaty  tych świadczeń.  To jest cała  masa procedór, różnych formalnych 
rzeczy, których  trzeba dokonać. W tym woreczku mieści się cała  sfera związana  z euresem.  
Eures to jest sieć eropejskich służb zatrudnienia. Każde Państwo ma swoje służby zatrudnienia 
i my również w nich jesteśmy.W tym worku też mieści się legalizacja zatrudnienia 
cudzoziemców już spoza Unii Europejskiej. Czwarty worek projekty, badania, programy. Tutaj 
mamy szereg różnych działań. To są rzeczy związane z realizacją  programów 
współfinansowanych z Unii Europejskiej, ale także tworzenie własnych projektów 
i programów. Piąty worek to pasywna forma walki z bezrobociem. Pani Kierownik Ewa 
Kaźmierczak, która koordynuje temat związany z wypłatą zasiłków dla bezrobotnych. Ostatni 
worek to działanie administracyjne, czyli rzeczy związane z wydawaniem decyzji, 
postępowanie administracyjne, które prowadzimy. Jeżeli chodzi o strukturę i kierowników to 
oddam głos poszczególnym osobom., aby powiedzieli o swoich obszarach.  
Kiewrownik Centrum Aktywizacji Zawodowej – Pan Jarosław Tomaszewski   powiedział, 
że zajmują się aktywizacją osób bezrobotnych. Kluczowe usługi, które są wymienione 
w ustawie. Pośrednictwo pracy z taką szczególną dedykacją bezrobotnym, ale też pracodawcą, 
którzy składają  oferty pracy, Wspieramy ich w poszukiwaniu pracowników. Druga usługa  
poradnictwo zawodowe, czyli wszelkiego rodzaju doradztwo dla osób, które mają problemy z 
poruszaniem się na rynku pracy. Trzecia usługa, która jest wymieniona w ustawie,  to są 
szkolenia, czyli ten aspekt edukacyjny, bardzo ważny podkreślany przez ustawodawcę jako 
pewien  model, sposób włączania się osób wykluczonych ponownie w ten proces aktywizacji.  
Bez kształcenia, bez zmiany klasyfikacji bardzo często jest tak, że ludzie nie mają możliwości 
zatrudnienia. Realizujemy usługi rynku pracy wymienione w  ustawie, ale także mamy inne 
działania. Do tych działań chciałbym zaliczyć krajowy fundusz szkoleniowy, czyli znowu ten 
aspekt edukacyjny. Tu warto podkreślić, że to jest taka sfera  działania urzędu, która nie dotyczy 
stricte bezrobotnych, dlatego, że my pomagamy pracodawcy podnosić kompetencje już 
zatrudnionego personelu, czyli te osoby, które pracują w firmie, a nawet i sami pracodawcy 
mogą korzystać z finansowania szkoleń.  
Przewodniczący Komisji – zapytał jak dużą popularnością cieszą się te szkolenia? 
Kiewrownik Centrum Aktywizacji Zawodowej – Pan Jarosław Tomaszewski  powiedział, 
że zainteresowanie jest bardzo duże.  Sami zainteresowani widać, że doceniają ten aspekt. 
Mamy  dwukrotnie więcej wniosków niż środków finansowych.  Szkolenia są  bardzo różne, to 
są kursy zawodowe, dostosowane do wymagań danego przedsiębiorstwa. Są priorytety, które 
regulują te kwestie. Chodzi o to, żeby to kształcenie dawało możliwość ewentualnie później,  
gdyby jednak doszło do tego, że osoba z jakiegoś powodu odchodzi z firmy, żeby to było 



kształcenie rynkowe. Czyli taka osoba może sobie poradzić  na rynku pracy, dzięki temu, że 
takie kształcenie ukończy. Jest też priorytet, który mówi o umiejętnościach informatycznych. 
Nowoczesnym kształceniu związanym z tą dziedziną.  
Przewodniczący Komisji – zapytał, czy te kursy i szkolenia są proponowane przez 
pracodawców, czy przez Urząd Pracy? 
  Kierownik Centrum Aktywizacji Zawodowej – Pan  Jarosław Tomaszewski  - powiedział, 
że my jako urząd  pracy nie sugerujemy niczego. Możemy rozmawiać o kwestiach 
proponowanych kosztów. Jeżeli obserwujemy, że dany kierunek szkoleniowy, jest koszt 
zawyżony, to rozmawiamy żeby to negocjować. Urząd Pracy bardzo się zmienił  na przestrzeni 
2 -3 lat. To jest zupełnie inny urząd, inna filozofia budżetu. Szukamy nowych bodźców, nowych 
pomysłów , staramy się inspirować pewne działania. Następny wątek dotyczący kwestii innego 
działania, niż tylko likwidacja bezrobocia, to jest zatrudnienie cudzoziemców. Zajmujemy się 
między innymi ewidencjonowaniem oświadczeń o powierzeniu pracy obywatelom Ukrainy 
i wydawaniem zezwoleń na pracę sezonową  głównie w rolnictwie. To jest szansa dla  ludzi 
będących w konieczności  przyjazdu do Polski, żeby odnaleźć się na lokalnym rynku, żeby 
pokazać, że oni też mogą być przydatni. Rynek w tej chwili jest nie wystarczający, jeżeli chodzi 
o pracowników i bez napływu cudzoziemców, rynek pracy w Polsce pewnie sobie nie poradzi, 
chyba że będziemy niwelizować to, o czym się nie mówi w ogóle, bo mówi się bardzo mocno 
o stopie bezrobocia, która jest niska. Zgoda, ale trzeba spojrzeć jaki jest poziom wskaźnika 
aktywności zawodowej. Wskaźnik aktywności zawodowej, czyli osób, które są w wieku 
produkcyjnym jest w Polsce niewiele większe niż 50%. Oznacza to, że blisko połowa 
mieszkańców tego kraju w wieku produkcyjnym nie pracuje. Pytanie – gdzie oni są? Jeżeli 
mówimy o aktywnych działaniach na rynku pracy, to trzeba  pamiętać sugerując się liczbami,  
pamiętajmy o wskaźniku aktywności zawodowej, bo to jest bardzo ważne. 

   Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku – powiedziała, że podjęli dezcyzje 
i rozpoczęli  działania w  trzech obszarach. Po pierwsze dotarcie i stworzenie bazy ofert pracy 
dla obywateli i obywatelek z Ukrainy. Pośrednicy kontakują się i telefonicznie i przez e -meil 
z firmami tymi, które składają, rejestrują oświadczenia  o powierzeniu pracy cudzoziemcom, 
czyli głównie dla Ukraińców z pytaniem ile, jak i kogo by potrzebowali. Również kontaktujemy 
się z firmami, które mają oferty pracy. Na dzisiaj mam zestawienie ofert pracy i jest 1000 
miejsc. Kontaktujemy się z firmami, które zgłaszają  zapotrzebowanie na  5 albo wiecej osób 
i czy nie byliby chętni na przyjęcie osób z Ukrainy. Następnie kwestie związane z legalizacją . 
Priorytetowo traktujemy wszystkie rzeczy związane z legalizacją pracy cudzoziemców, w tym 
momencie Ukraińców. Będziemy robić bazę osób chętnych,  w razie czego do dyżurów poza 
godzinami pracy w weekendy. Jeżeli trzeba będzie udzielać informacji z legalizacją pracy, 
z rejestracją, bo jeżeli te osoby będą  miały status uchodźcy, to będą mogły zarejestrować się 
jako bezrobotne i to im poszerza możliwości działania. Mieliśmy spotkanie z Ministerstwem 
i próbuje się, myśli się  o specustawie żeby ułatwić te wszystkie procedury. Legalizacja 
zatrudnienia w postaci oświadczenia jest łatwa, ale na przykład w rolnictwie, gdzie wydaje nam 
się, że to będzie obszar do zagospodarowania,  praca sezonowa w rolnictwie. To tam trzeba już 
mieć paszport , pieczątki w paszporcie, wizę.  

Kierownik  Centrum Aktywizacji Zawodowej –  Jarosław Tomaszewski  powiedział, że 
zrobili badania rynku, pod nazwą  „ Potencjał zatrudnieniowy  przedsiębiorstw” zachęcam do 
przeczytania  podsumowania I rozdziału, tam są wnioski i rekomendacje. Naprawdę warto, bo 
wydaje mi się, że  demistyfikujemy pewne opinie na temat rynku, również lokalnego. Jak tylko 
dostaniemy z drukarni, to Państwu prześlemy. Na naszej stronie też można zobaczyć. 



Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku – powiedziała, że 300 firm  z powiatu 
włocławskiego i z miasta Włocławka przebadaliśmy w pięciu obszarach. Pytaliśmy jaki wpływ 
miał  Covid, czy pracodawcy zwalniali, jak oceniają tarczę kryzysową, plany zatrudnienia, 
rekrutacyjne. Pocieszające jest to, że 47% pracodawców, powiedziało, że korzysta z naszego 
pośrednictwa.  Z drugiej strony z kierownikiem i dyrektorem, zadajemy sobie pytania dlaczego 
ponad 50% nie przychodzi do Urzędu Pracy.  

Sekretarz Powiatu – powiedział, że na rynkach pracy działają prywatni pośrednicy pracy. To 
też jest inna przestrzeń. Agencje pracy bardzo dobrze selekcjonują osoby pod potrzeby 
konkretnego pracodawcy. Biorą na siebie cały cieżar przy rekrutacji, żeby potencjalny 
pracodawca, otrzymał odpowiedniego pracownika. 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku – powiedziała, że Ministerstwo to 
doceniło i I projekt zajął I miejsce w całym rankingu, więc jesteśmy z tego dumni. On jest 
bardzo rozbudowany, bo sięga bardzo głęboko do problemów. Nie tylko dajemy ludziom pracę, 
perspektywę pracy. Pracodawców zachęcamy do przyjęcia długotrwale bezrobotnych 
refundując im wynagrodzenie i składki, ale również pracujemy nad motywacją , bo są warsztaty 
jest adaptacja. Osoby są wdrażane powoli do pracy razem ze specjalistami, z psychologiem, 
z doradcą zawodowym. Drugi projekt „ Praca mamy się opłaca” chodzi tu o to, żeby aktywność 
zawodowa kobiet była większa. Kobiety, które mają małe dzieci nie podejmują pracy. Widać, 
że aktywność zawodowa kobiet jest bardzo niska. Następny projekt skierowany jest do osób, 
które mają motywację, ale im się to nie opłaca, bo koszt żłobków, opiekunki i niskie 
wynagrodzenie najniższa krajowa. Tutaj dajemy bodźce w formie profitów na zasadzie 500 
plus wymyśleliśmy sobie za aktywność. Podejmujesz pracę  dostajesz 500 zł. Cała realizacja u 
pana Jarosława Tomaszewskiego - Kierownika  Centrum Aktywizacji Zawodowej  i u Pana  
Romana Torzewskiego  Kierownika Działu Instrumentów Rynku Pracy. 

 Kierownik  Działu Instrumentów Rynku Pracy – Pan Roman Torzewski powiedział, że  
dział instrumentów Rynku Pracy zajmuje się większością aktywnych form wspierania przez 
urząd zarówno bezrobotnych jak i pracodawców. Wydatkujemy większość pieniędzy na 
aktywizację, jeżeli chodzi o Powiatowy Urząd Pracy we Włocławku. Generalnie w dziale są 
takie formy jak jednorazowe środki na podjęcie działalności gospodarczej, doposażenie 
i wyposażenie stanowisk pracy interwencyjnej, roboty publiczne, prace społecznie użyteczne, 
staże, bony na zasiedlenie, zwrot kosztów dojazdu, zakwaterowania.  

Przewodniczacy Komisji – zapytał o sytuację, w której są  dofinansowane firmy, czy robione 
są badania, czy statystyki jak dużo tych firm się utrzymuje? 

Kierownik  Działu Instrumentów Rynku Pracy – Roman Torzewski -   powiedział, że jeżeli 
mówimy o jednorazowych środkach na podjęcie działalności gospodarczej. W rzeczywistości 
to wygląda dobrze.  Po dwóch latach, czyli też niskich opłatach  Zusu,  bo to jest argument. 
Pierwsze pół roku generalnie poza składką zdrowotną z racji korzystania z tego co przewidziała 
konstytucja dla przedsiębiorców, można nie płacić zus -u. Następnie zus może być niski, ale 
jest to około 87% z tego po dwóch latach. 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku – powiedziała,  że badała swego czasu 
przeżywalność firm i porównywałam, co było dwa lata temu  i porównywałam do 
przeżywalności takiej średniej w Polsce, to było to bardzo zbliżone do całej populacji. Nie jest 
to tak, że to są jakieś gorsze firmy. Pracownicy urzędu pracy wykonują dużo pracy, aby przesiać 



osoby, które miałaby tworzyć jakąś fikcję firm. Jeżeli mamy jakieś wątpliwości, to zawsze 
zapraszamy na rozmowę. 

Kierownik Ewidencji i Świadzceń - Ewa Kaźmierczak -  powiedziała, że dział Ewidencji 
i Świadczeń zaczynając od rejestracji naszych klientów, bezrobotnych poszukujących pracy. 
W dziale jest 17 osób ze mną. Pięć osób dokonuje rejestracji, pozostali pracownicy i to, co dalej 
robimy w tym dziale, to jest naliczanie świadczeń, przyznawanie dodatków aktywizacyjnych 
z tytułu podjęcia pracy dla osób, które posiadają prawo do zasiłku, refundacja kosztów opieki 
nad dzieckiem. Wydawanie decyzji i takie stricte ewidencyjne jakby tutaj zadanie nasze 
dotyczące, czy utraty statusu, czy decyzji o zwrotach świadczeń, decyzjach o przyznaniu 
różnych śwadczeń. Wydajemy również zaświadczenia. To są zaświadczenia zarówno do 
różnych instytucji, bo współpracujemy z Zusem, z policją, z prokuraturą, z komornikiem i inne 
istytucje również. Współpracujemy również z Zusem, jeżeli chodzi o podleganie 
ubezpieczeniom społecznym naszych bezrobotnych. Nasz kolega generuje tutaj raporty 
i nalicza również składki za naszych bezrobotnych. Współpracujemy również z WUP w 
zakresie koordynacji zabezpieczenia społecznego, czyli tu są osoby, które albo rejestrują się u 
nas po okresach pracy za granicą, bo przyjeżdżają do nas na transfer zasiłku, czyli na byłe 
świadczenia za granicą  i tutaj po zarejestrowaniu się jako poszukujące pracy przez okres 
najczęściej trzech miesięcy, aczkolwiek te świadczenia  są też przez instytucje zagraniczne 
przedłużane. Te zasiłki pobierają, a wypłacaniem tych świadczeń zajmuje się instytucja 
zagraniczna. Nasza rola kończy się na zarejestrowaniu takiej osoby jako poszukującego pracy. 
Odwołania od decyzji, które  wydajemy, zmiany decyzji, które też są w naszym dziale. 

Przewodniczacy Komisji – miał pytanie dotyczące pracowników przyjeżdżajacych 
z zagranicy z zachodu. Czy zauważono,  że zwiększyła się liczba osób, które przyjechały? 

Kierownik Ewidencji i Świadzczeń  - Pani Ewa Kaźmierczak - odpowiedziała, że w ostatnim  
czasie nie.  Taki czas był trochę przed pandemią , potem  pandemia to troche wstrzymała, ale 
też mieliśmy sporo osób, które wtedy wracały. Widać, że te osoby, które przyjeżdżają  do nas 
na tranfer zasiłku, czyli wypracowały sobie zasiłek za granicą, bo tak naprawdę to jest tak, że 
w przypadku osób, które pracują  zagranicą to o świadczenie mogą się ubiegać w kraju 
ostatniego zatrudnienia. Tam gdzie pracowali, tam nabywają świadczenie.  

Kierownik  Działu Instrumentów Rynku Pracy – Pan Roman Torzewski -   powiedział, że 
zaobserwował, że często się zdarza, że mają takie przypadki, że osoby, które wróciły 
z zagranicy składają wnioski na rozpoczęcie własnej działalności gospodarczej.  Osoby te mają 
jakieś doświadczenie i wychodzą z założenia , że na własnej działalności lepiej na tym wyjdą. 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku – poprosiła Panią Danutę Warszawską 
- Z-ca Dyrektora ds. Ewidencji i Świadczeń o przekazanie informacji o filiach. 

Danuta Warszawska - Z-ca Dyrektora ds. Ewidencji i Świadczeń – powiedziała, że w Filii 
Lubraniec obejmują gminy takie jak Lubraniec, Izbicę kujawską i Boniewo, natomiast Filia 
Kowal obejmuje gminę Baruchowo, Kowal i miasto Kowal. Filie to taka pigułka naszego 
urzędu, bo zajmują się również istrumentami rynku pracy, rejestracją, ewidencją i wydawaniem 
świadczeń jak również aktywizacją, pośrednictwem pracy. Jest to taka maleńka pigułeczka, 
która jest w terenie. Daje to duże możliwości dla osób poszukujących pracy  i osób 
bezrobotnych, aby nie przyjeżdżały tutaj do naszego głównego urzędu, by mogły bliżej dotrzeć 
do urzędów pracy, które są właśnie w terenie. 



Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy  we Włocławku – poprosiła Głównego Księgowego 
Panią Monikę Skurzyńską o zabranie głosu.  

Główna Księgowa w PUP we Włocławku – Pani Monika Skurzyńska - powiedziała, że do 
zadań działu finansowo – księgowego należy przede wszystkim rozliczanie 
i ewidencjonowanie operacji finansowych, środków budżetowych, środków z funduszu pracy, 
środków z europejskiego funduszu społecznego oraz  środków PFRON. Mamy kilka żródeł 
finansowania. Ponadto do zadań naszego działu należy sporządzanie sprawozdań finansowych 
dotyczących  bieżącej działalności naszego urzędu, ale też dotyczących wydatków z funduszu 
pracy. Prowadzimy również windykację, należności, nienależnie jakby pobranych świadczeń  
na podstawie decyzji administracyjnych  wystawionych przez dział ewidencji świadczeń. W 
planie finansowym na ten rok mamy przeznaczone 54 mln zł.  

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy  we Włocławku – powiedziała, że ostatnim z działów 
jest Dział Organizacyjno-Administracyjny, którego kierownikiem jest Pani Anna Wiśniewska. 

 Kierownik Działu Organizacyjno-Administracyjnego – Pani Anna Wiśniewska 
powiedziała, że dział administracyjny jest takim zapleczem dla pozostałych działów i osób 
pracujacych w urzędzie i filiach. Począwszy od kancelarii, przez kadry, przez zamówienia 
publiczne, zaopatrzenie, remonty, obsługę rady rynku pracy, archiwum, kierowca. Archiwum 
jest tutaj poddziałem, ponieważ gromadzi dokumentację taką merytoryczną, ale także 
dokumentację osobową bezrobotnych. Mamy ponad 130 tysięcy akt bezrobotnych. Co jakiś 
czas mamy brak miejsca. Dwa lata temu wynajęte zostały dla nas pomieszczenia na ul. świętego 
Antoniego, które są już zapełnione i pewnie niedługo będziemy się znów borykać, gdzie 
chować dokumenty. Istotną działalnością działu administracyjnego jest zapewnienie działania  
systemu informatycznego Syriusza, na którym wszyscy tutaj pracujemy. Są różne moduły 
i każdy dział pracuje na określonym module. Niemniej jednak trzeba zapewnić, żeby ten system 
dobrze funkcjonował. Zamówienia publicze, organizowanie głównie przetargów na organizacje 
szkoleń dla osób bezrobotnych.  

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku – powiedziała, że na zakończenie 
spotkania powie jeszcze o czterech nowych rzeczach, które zespół zrobił. Stałą usługę, gdzie 
zaangażowani są wszyscy,  z każdej komórki. Stała usługa doradca na łączach. Mamy co 
miesiąc harmonogram spotkań zdalnych, bo pandemia nas trochę do tego zmobilizowała. 
Można się spotkać ze specjalistami z każdej tematyki. Od rejestracji poprzez informacje dla 
pracodawców, poradnictwo zawodowe również. To jest taka nasza stała usługa, która jest 
w naszej ofercie. W tamtym roku byliśmy, uczestniczyliśmy z naszym stoiskiem na festiwalu 
muzyki elektronicznej z naszą ofertą w lipcu i sierpniu. W lipcu, dzięki przychylności pana 
Starosty odbyło się spotkanie. Zaprosiliśmy wszystkich dyrektorów urzędów pracy z naszego 
województwa i Ministerstwo Rozwoju Pracy i Technologii, gdzie konsultowaliśmy zmianę 
w naszej ustawie. Uczestniczyliśmy  tutaj w spotkaniu z Ministerstwem, gdzie zgłaszaliśmy 
różne nasze propozycje. Ministerstwo było również otwarte na to, żeby słuchać naszych 
propozycji i wydaję mi się, że dzisiaj troszkę to wygląda inaczej, bo te sprawy przeszły 
z powrotem do Ministerstwa  Polityki Społecznej i troszkę te zmiany związane z reformą 
urzędów pracy stanęły, ale predzej czy później w tym temacie zacznie się coś dziać. Gościliśmy 
u nas całe województwo. Dyrektora Wojewódzkiego Urzędu Pracy i Dyrektorów Urzędów 
Pracy z całego województwa.  



Pani Dyrektor podziękowała za przychylność radnych powiatu że była otwartość na to, żeby 
budynek urzędu pracy wyglądał atrakcyjnie.  

Powołaliśmy w styczniu nową powiatową radę rynku pracy na czteroletnią kadencję. Cztery 
posiedzenia odbyły się w tamtym roku. W tym roku  w styczniu  jedno posiedzenie się odbyło. 
Na wiosne kolejne. To jest taki organ opinio – doradczy starosty.  

W tym roku większość naborów w sposób ciagły się odbywa.  Nie ma czegoś takiego jak 
terminy. Jedynie trzy rzeczy, czyli KFS tutaj już wyczerpaliśmy pulę. Będziemy starać się 
o rezerwę. Natomiast dotacje i doposażenia, dwa nabory w tym roku się odbyły. Chcemy 
w każdym miesiącu pod koniec miesiąca, ostatni tydzień organizować nabory, bo mamy sporo 
środków,  a chcemy żeby to było jak najszybciej dostępne. To nam bardzo porządkuje pracę, 
bo jeżeli byłby nabór ciągły, to część umów jest podpisywana,  część w trakcie. Trudno się 
umówić z osobami na jakieś sztywne terminy. Tutaj w tych dwóch przypadkach ogłaszamy 
nabory, a tak to reszta jest w systemie ciągłym. 

Przewodniczący Komisji – podziękował Pani Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy we 
Włocławku oraz poszczególnym Kierownikom  Działów za wypowiedź. Pan Przewodniczący 
komisji powiedział, że bardzo się cieszy, że to posiedzenie komisji odbyło się w siedzibie 
Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku i że była możliwość zobaczenia jak wygląda 
bezpośrednio praca.   

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku – powiedziała, że dla niej i dla 
pracowników, również to bardzo ważne, że komisja odbyła się bezpośrednio w siedzibie 
Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku i że radni oraz przedstawiciele Starostwa 
Powiatowego we Włocławku  byli otwarci na to, aby tu przyjechać.   

Sekretarz Powiatu – powiedział, że dziękuję Panu Przewodniczącemu Komisji, że 
zdecydował się po raz pierwszy w historii powiatu, aby komisja  odbyła się w siedzibie Urzędu 
Pracy. Złożyło się tak, że jesteśmy w trudnym czasie. Wszyscy o tym wiemy, każdy ma inne 
przemyślenia, obserwujemy co się dzieje,  mamy swoje niepokoje. Przed Państwem duże 
zadania, zwiazane z sytuacją na naszej granicy i następstwami z tymi związanymi. Nie jest 
tajemnicą, że Urząd Pracy we Włocławku jest wysoko oceniany, nie tylko przez admnistrację 
powiatową, radnych, strarostę, ale zupełnie na zewnątrz w Ministerstwach. Świadczą o tym 
środki, które są przekazywane, ale też rozmowy, które Starosta i Państwo prowadzicie. 
Sekretarz Powiatu powiedział, że Urząd Pracy i Starostwo Powiatowe we Włocławku w tym 
trudnym czasie podczas pandemii zdawali świetnie egzamin. Nie zamykaliśmy się przed 
ineresantami, nie blokowaliśmy rozwoju, nie blokowaliśmy spraw, przyjmowaliśmy na siebie 
to ryzyko, więc było trudno. W  dzisiejszej sytuacji, każdy z nas ma dużo obaw. Jak najlepiej 
musimy  zrobić, to co do nas należy, a efekty przyjdą z czasem. Podziękowania dla Państwa 
pracy, współpracowników. Niektórzy radni nie mogli uczestniczyć w spotkaniu i na pewno 
dużo stracili. Na nadchodzącą przyszłość możemy sobie życzyć spokoju.  

 

 

 

 

 



15. Zamknięcie obrad Komisji. 
 
Po zrealizowaniu porządku obrad Przewodniczący Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego w dniu 1 marca  2022 roku o godzinie 15:35  dokonał zamknięcia obrad Komisji.  
 
 
             
                                                                                                              Przewodniczący Komisji Administracji 
                                                                                                             Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 
 

                                                                                                            Mariusz  Bladoszewski 
                         

 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowała 
Anita Sudomir – Ozdoba ……………………… 
 
 

 

 
 
 

 
 
 


